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Zápisnica 

6.  riadne zasadnutie Kolégia rektora TU 

12. mája 2020 

Aula 1A1 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny priloženej k originálu zápisnice 

Program rokovania:  

1. Otvorenie a schválenie programu 

2. Informácie rektora univerzity 

3. Výročná správa o hospodárení TU za rok 2019 

4. Prerokovanie návrhu rozpočtu TU na rok 2020 

5. Informácie o priebehu štátnych skúšok 

6. Rozličné 

Bod 1 

6. riadne rokovanie Kolégia rektora Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „KR TU“ 

otvoril a viedol prof. PaedDr. René Bílik, CSc., rektor Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len 

„rektor univerzity“). Privítal prítomných členov KR TU,  oboznámil ich s navrhnutým 

programom a požiadal členov KR TU o vyjadrenie. Členovia KR TU súhlasili s návrhom 

programu tak, ako bol uvedený v pozvánke.  

Bod 2  

 KR TU vzalo na vedomie informácie rektora univerzity o mimoriadnych opatreniach, 

ktoré univerzita prijala na zníženie nákazy koronavírusom a ich následné uvoľňovanie na 

jednotlivých pracoviskách a fakultách. Rektor univerzity sa poďakoval členom KR TU ako 

spoločne zvládli túto výnimočnú situáciu na fakultách a jednotlivých pracoviskách, vďaka 

čomu prešla univerzita týmto obdobím bez problémov a zabezpečil sa jej plynulý chod. Členov 

KR TU informoval o povinnosti poskytnúť Úradu verejného zdravotníctva priestory 

Študentského domova na Rybníkovej ulici ako karanténne zariadenie v prípade ďalšieho 

rozšírenia pandémie koronavírusu. V súvislosti s tým bol podpísaný dokument medzi 

Trnavskou univerzitou v Trnave a Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a športu SR.  

 Rektor univerzity informoval členov KR TU o  dianí v Slovenskej rektorskej konferencii, 

ako aj o liste z jeho iniciatívy, ktorý adresoval všetkým rektorom vysokých škôl, ktorí podpísali 

memorandum smerujúce k založeniu konzorcia slovenských univerzít. 

Bod 3 

 Kvestorka univerzity v rámci ďalšieho bodu programu odprezentovala členom KR TU 

návrh Výročnej správy o hospodárení TU za rok 2019. K prerokovaniu boli prizvaní aj riaditelia 

pracovísk TU, zástupkyňa Študentskej rady TU a predsedníčka odborovej organizácie NKOS. 

Správa bola spracovaná v súlade s vydaným metodickým usmernením a smernicou ministerstva 
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školstva. Predložené znenie správy o hospodárení už prešlo schvaľovacím konaním na 

zasadnutí GR TU.  

 Kvestorka univerzity zároveň upozornila jednotlivé fakulty, aby si kontrolovali plán 

hospodárenia aj počas roka, najmä v období mesiacov september a október, kedy im 

prichádzajú externé finančné zdroje tak, aby sa nedostali do straty. V tomto smere informovala 

aj tajomníčky jednotlivých fakúlt.  

 Poukázala aj na skutočnosť, že nie všetkým súčastiam univerzity sa podarilo dosiahnuť 

kladný hospodársky výsledok v hlavnej aj podnikateľskej činnosti. Jedným zo subjektov, ktorý 

vykazuje stratu už dlhodobo je aj študentská jedáleň, ktorá bola v tomto roku kvôli mimoriadnej 

situácii zatvorená takmer dva mesiace, v súčasnosti sa opäť  vrátila do prevádzky. 

Pretože členovia KR TU nemali žiadne pripomienky k predloženej správe, rektor univerzity dal 

hlasovať o návrhu uznesenia: 

UZNESENIE KR TU 1/6-12052020 
KR TU schvaľuje návrh Výročnej správy o hospodárení TU za rok 2019 v predloženom 

znení.  

Z: Ing. Naništová  

 

Hlasovanie:  

Počet prítomných s hlasovacím právom: 12  

za: 12 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

Rektor univerzity konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Bod 4 

 V rámci ďalšieho bodu rokovania sa členovia KR TU zaoberali predloženým návrhom 

rozpočtu TU na rok 2020. Rektor univerzity predstavil proces tvorby rozpočtu a vysvetlil, že 

rozdelenie dotácie na rok 2020 medzi jednotlivé súčasti TU bolo realizované na základe 

pravidiel, ktoré rešpektujú výkon jednotlivých fakúlt v oblasti vedy a výskumu, ako aj počet 

študentov. Zdôraznil, že snahou bolo vytvoriť motivujúci systém, ktorý zahŕňa aj realizáciu 

racionalizačných opatrení na jednotlivých súčastiach univerzity, pričom každá súčasť už 

predložila plán týchto opatrení aj s predpokladaným vyčíslením výšky ušetrených financií. 

Návrh rozpočtu TU na rok 2020 je podľa rektora univerzity spravodlivý, motivačný a solidárny. 

Následne požiadal kvestorku univerzity, aby ako jeho spracovateľka návrh zdôvodnila. 

Kvestorka univerzity zdôvodnila predložený návrh rozpočtu univerzity na rok 2020, ktorý sa 

podarilo dostať do podoby, v ktorej je vytvorená dostatočná rezerva na mimoriadne situácie. 

Predložené znenie rozpočtu TU už prešlo schvaľovacím konaním na zasadnutí GR TU. V úvode 

oboznámila prítomných s modelom financovania prostredníctvom grafov a ekonomických 

ukazovateľov. Zároveň porovnala udeľovanie dotácii od Ministerstva školstva, vedy, výskumu 

a športu SR pre vysoké školy za viacero rokov. Konštatovala, že spoločne s tajomníčkami fakúlt 

sa snažili vytvoriť systém, ktorý bude fungovať po dobu niekoľkých rokov a postupne sa bude 

prispôsobovať reálnym podmienkam. Pri jeho návrhu vychádzali z Metodiky a rozpisu dotácií 

zo štátneho rozpočtu verejným vysokým školám na rok 2020. 
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 Kľúčovým krokom pri tvorbe návrhu rozpočtu bol ekonomický ukazovateľ: % podiel 

pokrytia miezd 2019 z dotácie 2020 a stanovenie limitovanej mzdovej potreby 2020 pre každú 

súčasť. Návrh rozpočtu počíta aj s použitím externých zdrojov (zostatkov na bežnom účte), 

najmä u slabších súčastí, ktoré nemajú dostatok finančných prostriedkov na pokrytie mzdových 

požiadaviek z dotácie. V tejto súvislosti je dôležité zdôrazniť, že návrh rozpočtu obsahuje aj 

prvok solidarity, v ktorom silnejšie súčasti prispievajú na  slabšie. Posledný atribút, ktorý pri 

návrhu zohľadňovali, bol motivačný, vďaka ktorému bol vytvorený motivačný fond. Motivačný 

fond má je rozdelený na dve časti: 70% fondu sa vyčerpá na základe zrealizovaných 

racionalizačných opatrení a 30% fondu sa bude čerpať na základe výšky použitia externých 

zdrojov na mzdy. 

Následne kvestorka univerzity prešla k prerokovaniu pripomienok, ktoré jej boli 

k predmetnému návrhu doručené.  

Dekanka PdF TU navrhla, aby sa do časti T2 - motivačný fond doplnili dva stĺpce, v ktorých 

by boli uvedené zostatky externého a nadštandardného školného k 31.12.2019 ako aj zostatky 

externého a nadštandardného školného k 31.8.2020. Ak by zostatky súčastí stúpali, súčasť by 

mohla dostať ďalší príspevok z motivačného fondu a zvýšila by sa aj kontrola nad neúmerným 

čerpaním zostatkov. Rektor univerzity dal hlasovať a členovia KR TU prijali nasledovné 

uznesenie: 

UZNESENIE KR TU 2/6-12052020 

KR TU schvaľuje,  doplnenie vyplácania prostriedkov z motivačného fondu na základe 

výšky čerpania externých zdrojov o ukazovateľ: zostatok  školného od externých 

študentov a za nadštandard. V prípade jeho poklesu s predchádzajúcim obdobím nárok 

na vyplatenie prostriedkov z motivačného fondu za výšku použitia externých zdrojov na 

mzdy súčasti zaniká. 

Z: Ing. Naništová  

Hlasovanie:  

Počet prítomných s hlasovacím právom: 12  

za: 9 

proti: 1 

zdržal sa: 2 

Rektor univerzity konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov.  

Dekani fakúlt vyjadrili námietku k finančným prostriedkom  na štipendiá  doktorandov. Po 

diskusii s rektorom univerzity sa dekani zhodli, že tieto financie aj naďalej zostanú účelovo 

viazané na univerzite a budú slúžiť na podporu doktorandov na fakultách, s tým, že nebudú 

viazané len na začínajúcich doktorandov, ale aj tých, ktorí na univerzite už pôsobia. Rektor 

univerzity dal hlasovať a členovia KR TU prijali nasledovné uznesenie: 

UZNESENIE KR TU 3/6-12052020 

KR TU schvaľuje, aby finančné prostriedky určené na štipendiá doktorandov aj naďalej 

slúžili na podporu doktorandského štúdia, s výnimkou, že nebudú viazané len na 

začínajúcich študentov.  

Z: Ing. Naništová 
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Hlasovanie:  

Počet prítomných s hlasovacím právom: 12  

za: 12 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

Rektor univerzity konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Dekan FF vyjadril svoj nesúhlas s návrhom rozpočtu na rok 2020, pretože ho považuje za 

likvidačný. Zároveň sa snažil poukázať na finančnú situáciu na Filozofickej fakulte TU, kde 

budú musieť siahnuť do svojich ušetrených rezerv a upozornil na fakt, že fakulta nebude 

schopná dofinancovávať slabšie súčasti TU, pretože sama nebude schopná pokryť zo svojich 

finančných zdrojov ani budúcoročnú povinnú valorizáciou platov zamestnancov. Poukázal na 

to, že v súvislosti s racionalizačnými opatreniami, bude fakulta nútená ukončiť niektoré študijné 

odbory. Svoje odôvodnenia odprezentoval členom KR TU prostredníctvom pripravenej 

prezentácie a navrhol návrh rozpočtu TU na rok 2020 stiahnuť a prerokovať opäť medzi 

dekanmi a tajomníčkami fakúlt.  

K uvedenému návrhu sa vyjadril aj rektor univerzity, ktorý vníma návrh rozpočtu ako 

spravodlivý a dynamický model, ktorý sa môže meniť na základe situácie a jej vývoja. 

Rozpočet obsahuje i racionalizačné a šetriace opatrenia. V zmysle návrhu dekana FF dal rektor 

univerzity  hlasovať o návrhu uznesenia: 

UZNESENIE KR TU 4/6-12052020 

KR TU odporúča rektorovi univerzity, aby bol predložený návrh rozpočtu TU na rok 

2020 stiahnutý a  jeho schválenie pokračovalo po opätovnom prerokovaní v orgánoch 

univerzity. 

Hlasovanie:  

Počet prítomných s hlasovacím právom: 12  

za: 1 

proti: 9 

zdržal sa: 2 

Rektor univerzity konštatoval, že návrh uznesenia nebol schválený.  

 Kvestorka univerzity pokračovala v návrhu rozpočtu TU na rok 2020 a následne s členmi 

KR TU prechádzala jednotlivé fondy. Ako vysvetlila, pri tvorbe návrhu sa vychádzalo 

z predchádzajúceho roka a z reálnych čísiel čerpania prostriedkov na tovary a služby. Základ 

návrhu tvoria fixné výdavky ako energie, revízie, pohonné hmoty, ktoré sú potrebné na 

prevádzku budov a celkový chod univerzity.  

Dekan FF sa zaujímal o upresnenie niektorých položiek v požiadavke pre  marketingovú 

stratégiu a namietal, že sa rovnaké služby a tovary dajú zabezpečiť aj finančne výhodnejšie. 

Prorektor pre vonkajšie vzťahy objasnil členom KR TU marketingovú stratégiu, ako aj využitie 

finančných prostriedkov.  

Dekan FF ďalej navrhol vypustiť položku na vytvorenie novej internetovej stránky TU vo výške 

2.500 eur, nakoľko marketingové oddelenia plánuje len jej redizajn, na čo je v rozpočte 

vytvorená samostatná finančná položka. Prorektor pre vonkajšie vzťahy s vymazaním položky 

súhlasil, rovnako aj zvyšní členovia KR TU. Zároveň sa zhodli, že znížiť rozpočet 

marketingovej stratégie o sumu 2.500 eur je postačujúce a nie je potrebné ho viac znižovať. 
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Riaditeľ Centra informačných systémov (ďalej CIS) požiadal, aby dve položky (výmena 

výpočtovej techniky zamestnancom RTU a nákup tonerov pre zamestnancov RTU), ktoré 

oddeleniu pribudli v časti Fond informačnej štruktúry a služieb, boli opätovne prehodnotené. 

Riaditeľ CIS argumentoval tým, že to nie sú len výdavky jeho oddelenia, ale celej univerzity. 

Členovia KR TU s jeho návrhom súhlasili.  

Po odznení jednotlivých pripomienok k fondom dal rektor univerzity hlasovať o návrhu 

uznesenia:  

UZNESENIE KR TU 5/6-12052020 

KR TU schvaľuje rozpočet TU v oblasti finančných fondov na rok 2020. 

Z: Ing. Naništová 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom: 12 

za: 12 

proti: 0 

zdržal sa: 0 

 

Rektor univerzity konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

Následne KR TU prešlo k hlasovaniu o návrhu rozpočtu ako celku v znení prijatých návrhov a 

prijalo nasledovné uznesenie:  

UZNESENIE KR TU 5/6-12052020 

KR TU schvaľuje rozpočet TU na rok 2020 v znení prijatých pozmeňujúcich návrhov. 

Z: Ing. Naništová 

Hlasovanie: 

Počet prítomných s hlasovacím právom: 12 

za: 11 

proti: 1 

zdržal sa: 0 

 

Rektor univerzity konštatoval, že uznesenie bolo potrebnou väčšinou hlasov schválené. 

    V závere tohto bodu rektor univerzity poďakoval členom KR TU i všetkým prítomným za 

schválenie návrhu rozpočtu a osobitne poďakoval za spracovanie kvestorke univerzity.  

Informácie o priebehu štátnych skúšok 

KR TU vzalo na vedomie informácie o priebehu štátnych skúšok od prorektorky pre 

vzdelávanie, akreditáciu a kvalitu, ktoré aj vzhľadom k mimoriadnej situácií súvisiacej 

s pandémiou koronavírusu prebiehajú bezproblémovo.  

Rozličné 

 V rámci posledného bodu rokovania dekanka PdF navrhla vzhľadom k dištančnej forme 

vzdelávania študentov počas mimoriadnej situácie, aby do predmetovej časti študentskej ankety 

boli zaradené špeciálne otázky týkajúce sa on-line vzdelávania. Doplnenie takýchto otázok 

všetci členovia KR TU podporili, ich konkrétne znenia schvália korešpondenčným  hlasovaním.  
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Na záver rektor univerzity poďakoval prítomným za aktívnu účasť a rokovanie ukončil.  

 

 

                   Schválil: prof. PaedDr. René Bílik, Csc. 

            rektor Trnavskej univerzity v Trnave 

 

                                Zapísala: Mgr. Martina Radošovská 

 


